



## Bahrain Society of Engineers attends the 16th Gulf Engineering Forum in Jeddah

Bahrain Society of Engineers attended the 16th Gulf Engineering Forum, which was held under the patronage of His Majesty King Abdullah bin Abdulaziz Al Saud, under the slogan “the environment in the Gulf region” during the period 2-4 February 2013 at Hilton Hotel Jeddah.

The delegation was headed by the president of Bahrain Society of Engineers, Eng. Abdul Majeed Al Gassab, accompanied by Eng. Abdullah Janahi Vice President and Eng. Jawad Al Jabal Executive Secretary, Director of External Affairs. In addition to Eng. Ahmed Al Khan, Eng. Samih Al Alawi and Eng. Hind Bucheery who participated in the forum workshops and Exhibition.

Eng. Al Gassab stated that the participation of BSE alongside the GCC countries in the 16th Gulf Engineering forum in Jeddah comes in order to achieve the ambitious goals of similar forums, exchange experiences and expertise, in addition to consultation in all aspects that would



develop the engineering profession in the Gulf region, as well as supporting engineering work in the Gulf Cooperation Council for the purpose of upgrading technical and vocational education, strengthening the role of engineering bodies and associations to develop their own laws to upgrade the engineering profession, organize and maintain ethics.

This forum comes within a range of Gulf Engineering Forums in cooperation with the Gulf Engineering Union and engineering societies in order to enhance the Gulf engineering expertise.

## BSE participates in the High Council of the Federation of Arab Engineers meeting in Jordan

A delegation from the Bahrain Society of Engineers headed by Eng. Jawad Al Jabal Executive Secretary, Director of External Relations along with Eng. Ayman Nasser Director of Local Conferences and Eng. Samih Al Alawi Director of Training attended the meeting of the High Council of the Federation of Arab Engineers (FAE), in its ordinary sixty-ninth meeting in Jordan during the period from 28 to January 29, 2013, with the participation and attendance of FAE representatives of associations and institutions, the meeting was chaired by Secretary-General of the Union, Dr. Adel Al-Hadithi.

Eng Jawad Al Jabal head of BSE delegation said that the meeting discussed several issues concerning the Arab

engineers and engineering sector in the Arab countries, they reviewed minutes of previous meeting of the Permanent Bureau, including implemented points and the resolutions and recommendations aimed at developing traffic engineering in the Arab world.

Eng Jawad Al Jabal also stated that this meeting represents a real opportunity for Arab engineers to strengthen relations with each other through the exchange of experiences and learn the latest engineering developments in their countries, as well as follow-up on common engineering issues, access to effective solutions to enrich the political movement, social developmental in the Arab world.



## Delicate Excavations Revolution “tunnels”

The Bahrain Society of Engineers Activities Committee in collaboration with the Indian Society of Engineers Bahrain branch organized a Tuesday forum lecture entitled Delicate Excavations Revolution “tunnels” on January 29, 2013 provided by the Japanese architect AG. Cheng Shin Kyung, Danny, at Eng. Hisham Al-Shihabi hall in Bahrain Society of Engineers in Juffair.

The Director of the activities Eng. Hind Bucheery stated that the lecture highlighted the latest technology of excavations, especially in the sanitation sector, according to international standards of modern play primarily on the protection and promotion of human health, the

environment and natural resources by providing a clean environment, according to precise criteria with no overlook the economic, social and technical.



## Fire safety in buildings

The Bahrain Society of Engineers Activities Committee in collaboration with the Indian Society of Engineers Bahrain branch organized a Tuesday forum lecture on fire safety in buildings, January 08, 2013 by Engineer Haitham AlGassab, at Hisham Al-Shihabi Hall at the Bahrain Society of Engineers in Juffair.

Al Gassab topics highlighted fire and safety inside the building, its risks and methods of prevention and measures to prevent the occurrence of fire. He also stressed facts like the fire behavior, how civil defense department functions, the concept of fire safety in a building in different areas and the challenges facing engineers while designing fire Active systems.



Dear Member,

The Board of Directors is pleased to invite you to attend The General Assembly Meeting to be held at the Society HQ in accordance with the following :

### First Meeting :

Date : Tuesday 26 February 2013 Time : 07 : 00 PM

Quorum : Absolute Majority. If the quorum is not Attained, the meeting will be postponed.

### Second Meeting :

Date : Tuesday 12th March 2013 Time : 07 : 00 PM

Quorum : One Third of AGM qualified “Members” who completed minimum of 6 months since they joined BSE. If the Quorum is not attained, the meeting shall be postponed to another meeting to be convened after at least half an hour. Such meeting shall be considered valid if 10% of the members are present in person.

### Agenda :

- 1) Approval of the agenda.
- 2) Discussion of Board Activity Report on elapsed year.
- 3) Discussion of BSE Final Financial Report.
- 4) Re-appointment of an Auditor.
- 5) Formation of Election Committee.
- 6) Electing four members to the Board.



Hence , interested members willing to stand for the election of board members are requested to fill in the application form & submit the same to the Society's Executive Secretary, However , applications will be Accepted until 7.00 PM on Tuesday 19 February 2013, i.e, one week prior to the date of first meeting.

Jawad Jaffar Al Jabal  
Executive Secretary

## الجمعية تشارك في الملتقى الهندسي الخليجي السادس عشر في جدة



و اشار المهندس القصاب بأن مشاركة الجمعية أشقاءها في دول مجلس التعاون الخليجي في الملتقى الهندسي الخليجي السادس عشر بجدة يأتي بهدف تحقيق الأهداف الطموحة التي أنشئت من أجله هذه الملتقيات، ولأجل تبادل الخبرات والتجارب، إضافة إلى التشاور في كل ما من شأنه أن يرتقي بالمهنة والمهندس الخليجي، فضلا عن دعم العمل الهندسي في دول مجلس التعاون للارتقاء بالمستوى الفني والمهني وتعزيز دور الهيئات والجمعيات الهندسية في وضع القوانين الخاصة لتطوير مهنة الهندسة وتنظيمها والمحافظة على أخلاقياتها.

ويأتي هذا الملتقى ضمن مجموعة الملتقيات الهندسية الخليجية بالتعاون مع الاتحاد الهندسي الخليجي والجمعيات والهيئات الهندسية بهدف الإرتقاء بالخبرات الهندسية الخليجية.

شاركت الجمعية في الملتقى الهندسي الخليجي السادس عشر الذي عقد تحت رعاية خادم الحرمين الشريفين الملك عبدالله بن عبدالعزيز آل سعود، تحت شعار "البيئة في منطقة الخليج" خلال الفترة 2-4 فبراير 2013 بفندق هيلتون جدة.

وترأس الوفد البحريني الرسمي رئيس جمعية المهندسين البحرينية المهندس عبدالمجيد القصاب يرافقه كل من المهندس عبدالله جناحي نائب الرئيس والمهندس جواد الجبل أمين السر مدير العلاقات الخارجية، كما شارك ثلاثة أعضاء آخرين من مجلس الإدارة وهم المهندس أحمد الخان والمهندس سميح العلوي والمهندسة هند بوجيري حيث حضروا الجلسات وورش العمل والمعرض المصاحب للملتقى.

## الجمعية تشارك في اجتماع المجلس الأعلى لاتحاد المهندسين العرب في الأردن

تم بصده، والخروج بعدد من القرارات والتوصيات الهادفة إلي تطوير الحركة الهندسية في الوطن العربي.

وأكد المهندس الجبل بان هذا الاجتماع يمثل فرصة حقيقية يستطيع من خلالها المهندسون العرب توطيد العلاقات مع بعضهم البعض عبر تبادل الخبرات ذات الشأن الهندسي، والتعرف على آخر المستجدات الهندسية في بلدانهم، بالإضافة إلى متابعة القضايا الهندسية المشتركة بهدف بلورتها وصولا لحلول ناجعة تثيري الحراك السياسي والاجتماعي والتنموي في الوطن العربي.

شارك وفد من الجمعية برئاسة المهندس جواد الجبل أمين السر ومدير العلاقات الخارجية والمهندس أيمن ناصر مدير المؤتمرات المحلية والمهندس سميح العلوي مدير المؤتمرات في اجتماعات المجلس الأعلى لاتحاد المهندسين العرب في دورته الاعتيادية التاسعة والستين، التي استضافتها المملكة الأردنية الهاشمية خلال الفترة من 28 إلى 29 يناير 2013، بمشاركة وحضور معظم النقابات والهيئات والجمعيات والمؤسسات الهندسية في الوطن العربي، وبتأسي الاجتماع الأمين العام للاتحاد الدكتور المهندس عادل الحديثي.

وصرح المهندس جواد الجبل رئيس الوفد بأن الاجتماع ناقش العديد من المواضيع التي تخص المهندس العربي والقطاع الهندسي في الدول العربية كما تم الاطلاع على محضر الاجتماع السابق للمكتب الدائم وما

## الحرائق والسلامة في المباني

نظمت لجنة الأنشطة ضمن ملتقى الثلاثاء محاضرة بعنوان الحرائق والسلامة في المباني ، يوم الثلاثاء الموافق 08 يناير 2013 قدمها المهندس هيثم القصاب ، بمقر الجمعية .

وعرض القصاب الموضوعات التي تتعلق بالحرائق والسلامة داخل المبنى ومخاطرها وطرق الوقاية منها والتدابير الرامية إلى منع وقوع الحريق. سلط المحاضر الضوء على سلوك النار، وسير العمل في ادارة الدفاع المدني، ومفهوم السلامة من الحرائق في المبنى في المناطق المختلفة، التحديات التي تواجه المهندسون في حين تصميم أنظمة الحريق بالموقع.

## ثورة تكنولوجيا الحفريات الدقيقة " الأنفاق "

ضمن ملتقى الثلاثاء نظمت لجنة الأنشطة بالجمعية محاضرة بعنوان ثورة تكنولوجيا الحفريات الدقيقة " الأنفاق "، يوم الثلاثاء الموافق 29 يناير 2013 قدمها المهندس الياباني جي. تشنغ شين كيونغ، داني، بقاعة المهندس هشام الشهابي في جمعية المهندسين البحرينية بمنطقة الجفير.

وسلّطت المحاضرة الضوء على آخر ما توصلت إليه تكنولوجيا الحفريات وخاصة في قطاع الصرف الصحي، وفق المعايير العالمية الحديثة التي تقوم بالأساس على حماية وتعزيز صحة الإنسان والبيئة والموارد الطبيعية من خلال توفير بيئة نظيفة، وفق معايير دقيقة مع عدم إغفال الجانب الاقتصادي والاجتماعي والفني .



العضو العزيز،

يسعد مجلس الإدارة أن يتوجه لكم بهذه الدعوة لحضور اجتماع الجمعية العمومية السنوي بمقر الجمعية في الجفير، وذلك حسبما هو مبين أدناه :-

### الاجتماع الأول :

التاريخ : الثلاثاء الموافق 26 فبراير 2013

النصاب : الأغلبية المطلقة . وفي حالة عدم اكتمال النصاب فسوف يؤجل الاجتماع المذكور .

### الاجتماع الثاني :

التاريخ : الثلاثاء الموافق 12 مارس 2013

النصاب : ثلث أعضاء الجمعية العمومية ممن يحق لهم التصويت، وقد مضى على عضويتهم في الجمعية ما لا يقل عن ستة أشهر، وفي حالة

عدم اكتمال النصاب القانوني يؤجل الاجتماع إلى جلسة أخرى تعقد خلال مدة لا تقل عن نصف ساعة. ويكون الاجتماع صحيحاً إذا حضره بأنفسهم عشرة في المائة من الأعضاء.

### جدول الأعمال :

1. المصادقة على جدول الأعمال .
2. مناقشة تقرير مجلس الإدارة عن أعمال الدورة المنتهية.
3. مناقشة التقرير المالي للجمعية .
4. إعادة تعيين مدققي الحسابات .
5. تشكيل لجنة الانتخابات .
6. انتخاب أربعة أعضاء جدد لمجلس الإدارة .

لذا، يرجى من الأعضاء الذين يرغبون في الترشيح لعضوية مجلس الإدارة تقديم طلباتهم إلى أمين سر الجمعية، وذلك بتعبئة الاستمارة المعدة لهذا الغرض ، علماً بأن باب الترشيح سيبقى مفتوحاً حتى نهاية الدوام الرسمي في الساعة السابعة من مساء يوم الثلاثاء الموافق 19 فبراير 2013، أي قبل أسبوع واحد من موعد الاجتماع الأول .

جواد جعفر الجبل  
أمين السر